
PROTOKÓŁ Nr XXIX/2017
z obrad sesji

Rady Miejskiej w Zabłudowie VII kadencji
w dniu  22 listopada 2017r

(w sali konferencyjnej Urzędu Miejskiego)

Początek obrad – godz. 9.00  

W sesji uczestniczą: 
Rada w składzie:

1. Borowski Jan  radny

2. Brańska Dorota  radna

3. Charyło Piotr  radny

4. Czajkowski Wiesław  radny

5. Dobiecki Paweł  radny

6. Dołegiewicz Agnieszka I wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej w Zabłudowie

7. Fiedoruk Halina  radna

8. Galicki Mirosław  radny

9. Lulewicz Cezary  radny

10. Regucki Adam  radny

11. Rogucki Maciej  Przewodniczący Rady Miejskiej w Zabłudowie

12. Rusiłowicz Krzysztof  radny

13. Turczewski Mariusz
14. Teofilewicz Teresa 
15. Mikołaj Kuna

 II wiceprzewodniczący Rady Miejskiej w Zabłudowie
Radna,
radny

Kierownictwo organu wykonawczego gminy, w osobach:

 Burmistrz – Adam Tomanek,

 Zastępca Burmistrza Wiesław Dąbrowski,

 Sekretarz Gminy Monika Hankowska,

 Skarbnik Gminy - Jolanta Iwaniuk.

oraz:

 Radca prawny – Ewa Stachowicz,

 Kierownik Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej – Piotr Torbicz,

 Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej – Lech Krzymiński,

 Protokolant – Joanna Jakoniuk

Zaproszeni goście:

 Dyrektor Szkoły Podstawowej im. F. Karpińskiego w Zabłudowie 

– Ewa Kołosowska,

1



 Wicedyrektor Szkoły Podstawowej im. F. Karpińskiego w Zabłudowie 

– Agnieszka Ledzińska,

 Dyrektor Gimnazjum im. G. Chodkiewicza w Zabłudowie – Eugenia Grzyb,

 Dyrektor szkoły Podstawowej im. Sybiraków w Rafałówce – Edyta Szósto – 

Łapińska,

 Redaktor miesięcznika „Zabłudów i Okolice” – Piotr Woroniecki

Sołtysi z 33 miejscowości.

Obradom przewodniczy Przewodniczący Rady Miejskiej  
w Zabłudowie –Maciej Rogucki.

Przewodniczący  Rady  dokonał  otwarcia  obrad  cytując  formułę:  „Otwieram
XXIX  sesję  Rady  Miejskiej  VII  kadencji”,  po  czym  przywitał  przybyłych  na
posiedzenie gości, a także burmistrza, skarbnika gminy oraz sołtysów. 
Prowadzący obrady, na podstawie listy obecności stwierdził, że ilość obecnych radnych
na  sali  obrad  zabezpiecza  regulaminowe  quorum  do  podejmowania  prawomocnych
uchwał. 

Rada przystąpiła do przyjęcia porządku obrad. 
Wnioski w sprawie zmian w proponowanym porządku obrad zgłaszali kolejno:

1. Pan  Wiesław Dąbrowski  –  w imieniu  burmistrza  –  złożył  wniosek  o  wykreślenie
punktu  12 z  porządku obrad  oraz przesunięcie  tematu  związanego z uchwaleniem
zmiany w studium uwarunkowań i  zagospodarowania  przestrzennego  na  początek
sesji.

Wniosek został przyjęty przez Radę w wyniku głosowania: 12 głosów „za”.
2. Radny  Paweł  Dobiecki  wniósł  o  zmianę  kolejności  punktów  porządku  obrad

polegającą na umieszczeniu punktów: interpelacje i zapytania radnych oraz 
wolne wnioski po sprawozdaniu burmistrza z działalności w okresie międzysesyjnym. 
Radny oznajmił, iż w pierwszej części sesji uczestniczy zdecydowanie więcej sołtysów,
którzy mogliby skierować zapytania do burmistrza.
Wniosek został przez Radę odrzucony w wyniku głosowania: 5 głosów „za”, 5 głosów
„przeciw”, 5 głosów „wstrzymujących”.

Porządek  obrad  z  uwzględnieniem  wniosku  burmistrza  został  przez  Radę
przyjęty  w  głosowaniu  14  głosów  „za”,  1  głos  „wstrzymujący”  i  przedstawiał  się
następująco:
1. Otwarcie;
2. Przyjęcie porządku obrad;
3. Przyjęcie protokołu  z poprzedniej sesji;
4. Informacja Przewodniczącego Rady o działalności w okresie międzysesyjnym, 
5. Sprawozdanie  Burmistrza  z  działalności  w  okresie  międzysesyjnym  a  zwłaszcza  

z wykonania uchwał Rady; 
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6. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia gminnego programu osłonowego w zakresie
zmniejszenia wydatków poniesionych na leki przez mieszkańców Gminy Zabłudów; 

7. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  zmiany  Studium  uwarunkowań  i  kierunków
zagospodarowania przestrzennego Gminy Zabłudów;

8. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  stwierdzenia  przekształcenia  sześcioletniej  Szkoły
odstawowej  im.  Sybiraków  w  Rafałówce  w  ośmioletnią  Szkołę  Podstawową  im.
Sybiraków w Rafałówce;  

9. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  stwierdzenia  przekształcenia  sześcioletniej  Szkoły
Podstawowej w Dobrzyniówce w ośmioletnią Szkołę Podstawową w Dobrzyniówce;

10. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  stwierdzenia  przekształcenia  sześcioletniej  Szkoły
Podstawowej  im.  Wspólnoty  Polskiej  w  Białostoczku  w  ośmioletnią  Szkołę
Podstawową im. Wspólnoty Polskiej w Białostoczku; 

11. Podjęcie  uchwały w  sprawie  stwierdzenia  przekształcenia  sześcioletniej  Szkoły
Podstawowej  im.  Franciszka  Karpińskiego  w  Zabłudowie  wchodzącej  w  skład
Zespołu Szkolno - Przedszkolnego w Zabłudowie w ośmioletnią Szkołę Podstawową
im. Franciszka Karpińskiego w Zabłudowie wchodzącą w skład Zespołu Szkolno  
- Przedszkolnego w Zabłudowie; 

12. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  ustalenia  zasad  wypłacania  i  wysokości  diet
przewodniczącym organów wykonawczych jednostek pomocniczych; 

13. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  w  sprawie  obniżenia  ceny  skupu  żyta  za  okres
jedenastu  kwartałów  poprzedzających  kwartał  poprzedzający  rok  podatkowy,
przyjętej do wymiaru podatku rolnego na 2018 rok;

14. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  zmiany  uchwały  w  sprawie  ustalenia  stawek  opłaty
targowej,  zasad  poboru,  terminów  płatności  oraz  określenia  inkasentów  i
wynagrodzenia za inkaso;

15. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Zabłudów na 2017 rok;
16. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany w wieloletniej prognozie finansowej; 
17. Podjęcie uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy na terenie miasta Zabłudów;
18. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zrzeczenie się odszkodowania za

nieruchomości przejęte pod drogę wojewódzką;

19. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przedłużenie umowy dzierżawy;

20. Informacja  o  stanie  realizacji  zadań  oświatowych  Gminy  Zabłudów  w  roku
szkolnym 2016/2017;

21. Informacja o złożonych oświadczeniach majątkowych;
22. Interpelacje i zapytania radnych;
23. Wolne wnioski;
24. Zamknięcie obrad.

Ad 3 
Rada  przyjęła  protokół  z  sesji  z  dnia  27  września  w  wyniku  głosowania:  12

głosów „za”, 3 głosy „wstrzymujące”.

Ad 4 
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Przewodniczący  Rady  przedstawił  informację  w  sprawie  z  działań
podejmowanych  w  okresie  międzysesyjnym.  Na  wstępie  przypomniał  datę  ostatniej
sesji,  po  czym  wymienił  uchwały  na  niej  podjęte.  Nadmienił,  że  podjęte  uchwały
zostały przekazane do organów nadzoru. 
W okresie międzysesyjnym przewodniczący brał udział w pracach Komisji Planowania i
Finansów.  Pan  Maciej  Rogucki  odbywał  spotkania  z  mieszkańcami  w  biurze  Rady
Miejskiej. 

Ad 5. 
Burmistrz  swoje  wystąpienie  rozpoczął  od  wymienienia  zarządzeń  podjętych  

w okresie międzysesyjnym. Następnie poinformował o postępowaniach przetargowych
prowadzonych w omawianym okresie:
1. Dostawa, montaż i uruchomienie dwóch agregatów prądotwórczych o mocy 60 kVA

wygrała  firma  Janusz  Kania  AGREGATY PEX-POOL PLUS ul.  Metalowców 35,
39-200 Dębica za kwotę Zad. 1 - 66.912,00 zł, Zad. 2 - 64.452,00 zł;

2. Zaprojektowanie i  przebudowa drogi gminnej Nr 106859B Zabłudów – Rafałówka
na  odcinku  ul.  Manetuffla.  Przetarg  unieważniono  gdyż  .  wartość  oferty
przewyższyła  kwotę  jaką  zamawiający  przeznaczył  na  sfinansowanie  zamówienia
(300.000 zł);

3. Projekt zintegrowany: Uzbrojenie terenów inwestycyjnych w Zabłudowie. Przetarg
wygrała firma PROBET Firma Drogowa J.A. Choćko za kwotę 4.812.443,32 zł;

4. Zimowe utrzymanie dróg gminnych - trwa ocena ofert, weryfikacja spełnienia przez
wykonawców warunków udziału w postępowaniu;

5. Odbiór odpadów komunalnych z nieruchomości znajdujących się na terenie Gminy
Zabłudów.  Postępowanie  unieważnione  -  art.  93  ust.  1  pkt  4  PZP,  cena
najkorzystniejszej  oferty  przewyższa  kwotę,  którą  Zamawiający  przeznaczył  na
sfinansowanie zamówienia; 

6. Kompleksowa  obsługa  bankowa  budżetu  Gminy  Zabłudów   i  jej  jednostek
organizacyjnych w okresie od 1 stycznia 2018 r. do 31 grudnia 2021 r.

Burmistrz  poinformował o nieuzyskaniu dofinansowania projektu polegającego na
montazy solarów I ogniw fotowoltaicznych. Zapewniła jednakże, że nadal będzie szukał
możliwości  dofinansowania  tego  rodzaju  działań.  W  tym  celu  podpisany  został  list
intencyjny w sprawie utworzenia klastra  energetycznego. Dofinansowanie z Programu
Rozwoju  Obszarów  Wiejskich  uzyskał   project  gminy  Zabłudów  polegający  na
rozbudowie system wodno – kanalizacyjnego.
Pan Adam Tomanek poinformował o uroczystym rozpoczęciu inwestycji  realizowanej
przez  Samorząd  Województwa   Podlaskiego  polegającej  na  przebudowie  drogi
Zabłudów – Nowosady na odcinku położonym na terenie gminy Zabłudów.

Burmistrz podziękował Darczyńcom  i  wszystkim osobom, które przyczyniły sie
do organizacji  I Kwesty  na rzecz odbudowy pomnika ku czci poległych w II  Wojnie
Światowej oraz tych, którzy pozostali na Sybirze.
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Ad 6
Kierownik Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej – Piotr Torbicz przedstawił

project  uchwały  dotyczący  przyjęcia  gminnego  programu  osłonowego  w  zakresie
zmniejszenia wydatków poniesionych na leki przez mieszkańców Gminy Zabłudów.

Pozytywną  opinię  do  projektu  uchwały  wydała  Komisja  Kultury,  Zdrowia  
i Oświaty.

Rada uchwałę nr XXIX/259/2017 podjęła w wyniku głosowania 15 głosów “za”.

Ad 7 
Zastępca  burmistrza  przedstawił  projekt  uchwały  w  sprawie  zmiany  studium

uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego Gminy Zabłudów
Prezentacji  zmiany  Studium  dokonała  autorka  opracowania,  architekt  Beata
Grzegorczyk – Andrejczuk, która przedstawiła także uwagi wniesione do opracowania
wraz ze sposobem ich rozpatrzenia.
Zastępca  burmistrza  poinformował  radnych,  iż  przyjęcie  uwag oznacza,  iż  pracę  nad
opracowaniem Studium należy rozpocząć od początku.

Pozytywną opinię do projektu uchwały wydała Komisja Gospodarcza.
W  trakcie  dyskusji  radny  Paweł  Dobiecki  zwrócił  się  z  pytaniem  o  to,  czy

udzielono  odpowiedzi  wnioskodawcy  na  pytanie  dotyczące  osoby,  która  dopisała
działkę  nr  74/15   w  m.  Protasy  do  wniosku  mieszkańców  o  sporządzenie  planu
miejscowego? Kto powinien wyjaśnić te sprawę?

Architekt Jerzy Grabowski poinformował, że wniosek mieszkańców wpłynął do
sekretariatu Urzędu z ręcznie dopisaną działką.

Zastępca Burmistrza wyjaśnił, że uwaga, o która pyta radny nie ma wpływu na
procesowanie Studium, ponieważ każdy ma prawo do złożenia takiego wniosku.

Architekt  Elżbieta  Krasowska  wyjaśniła,  że  urząd  nie  może  prowadzić
dochodzenia  w kwestii wyjaśnienia, kto dopisał numer działki. Stwierdziła ponadto, że
to  urbaniści  określają  zakres  opracowania  zmiany  studium  oraz  sporządzenia  planu
miejscowego i dopisanie tej działki nie ma znaczenia merytorycznego, gdyż znajduje się
ona w centrum opracowania planistycznego. W obszarze opracowania znalazły się nie
tylko  te  działki,  które  zgłoszono  we  wniosku,  to  Komisja  urbanistyczna  wyznaczyła
obszar zabudowy mieszkaniowej.

Przewodniczący  Rady  stwierdził,  że  to  Rada   po  rekomendacjach  Komisji
Urbanistycznej określiła w uchwale intencyjnej zakres obszaru.

Radny Paweł Dobiecki nie zgodził się z powyższym stwierdzeniem. Stwierdził,
że  właściciel  tej  działki  nie  podpisał  się  pod  wnioskiem.  Czy  Urząd  po  podjęciu
uchwały  wyjaśni  tę  sprawę  i  poinformuje  autora  uwagi  o  ustaleniach.  Czy  16
mieszkańców jest władnych do wszczęcia procedury zmiany Studium?

Burmistrz  przypomniał,  że  wstępna  decyzja  o  przystąpieniu  do  sporządzenia
studium została podjęta przez Radę dużo wcześniej. Burmistrz wyraził przekonanie, że
strona  powinna  być  poinformowana   o  sposobie  rozpatrzenia  uwagi,  zgodnie  z
obowiązującymi przepisami..

Zastępca  burmistrza  wyjaśnił,  że  pytanie,  o  którym  mówi  radny  Dobiecki
wpłynęło jako uwaga do studium, a nie pytanie do burmistrza o wyjaśnienie sprawy
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Przewodniczący  Rady  poddał  pod  głosowanie  uwagi  wniesione  do  projektu
opracowania wymienione w załączniku nr 2 do projektu uchwały:

 Uwaga  nr  1  została  przez  Radę  odrzucona  w  wyniku  głosowania:  12  głosów

“przeciw”, 3 głosy “wstrzymujące”;

 Uwaga nr 2 została przez Radę odrzucona w wyniku głosowania: 1 głos “za”, 12

głosów “przeciw”, 2 głosy “wstrzymujące”;

 Uwaga  nr  3  została  przez  Radę  odrzucona  w  wyniku  głosowania:  11  głosów

“przeciw”, 3 głosy “wstrzymujące”;

 Uwaga  nr  4  została  przez  Radę  odrzucona  w  wyniku  głosowania:  13  głosów

“przeciw”, 2 głosy “wstrzymujące”;

 Uwaga  nr  5  została  przez  Radę  odrzucona  w  wyniku  głosowania:  14  głosów

“przeciw”, 1 głos “wstrzymujący”;

Uchwała nr XXIX/264/2017 została przez Radę podjęta w wyniku głosowania:  12
głosów “za”, 3 głosy “wstrzymujące”.

Przewodniczący Rady ogłosił piętnastominutową przerwę w obradach.

Po przerwie wznowiono obrady.
Ad 8, 9, 10,11
Sekretarz  Gminy  przedstawiła  uzasadnienie  projektów  uchwał  dotyczących

przekształcenia  sześcioletnich  szkół  podstawowych  w  gminie  Zabłudów  w  szkoły
ośmioletnie.

Pozytywną  opinię  do  projektów  uchwał  wydała  Komisja  Kultury,  Zdrowia  
i Oświaty.

Uchwały, po odczytaniu przez prowadzącego obrady zostały przez Radę podjęte
w wyniku głosowania:

 Uchwała nr XXIX/260/2017 w sprawie  stwierdzenia przekształcenia sześcioletniej

Szkoły odstawowej im. Sybiraków w Rafałówce w ośmioletnią Szkołę Podstawową
im.  Sybiraków w Rafałówce,  została  przez  Radę  podjęta  w  wyniku  głosowania:  
14 głosów „za”;  

 Uchwała nr XXIX/261/2017  w sprawie stwierdzenia przekształcenia sześcioletniej

Szkoły  Podstawowej  w  Dobrzyniówce  w  ośmioletnią  Szkołę  Podstawową  
w Dobrzyniówce, została przez Radę podjęta w wyniku głosowania: 13 głosów „za”;

 Uchwała nr XXIX/262/2017  w sprawie stwierdzenia przekształcenia sześcioletniej

Szkoły Podstawowej im. Wspólnoty Polskiej w Białostoczku w ośmioletnią Szkołę
Podstawową im. Wspólnoty Polskiej w Białostoczku, została przez Radę podjęta w
wyniku głosowania: 14 głosów „za”; 

 Uchwała nr XXIX/263/2017  w sprawie stwierdzenia przekształcenia sześcioletniej

Szkoły  Podstawowej  im.  Franciszka  Karpińskiego  w  Zabłudowie  wchodzącej  
w  skład  Zespołu  Szkolno  -  Przedszkolnego  w  Zabłudowie  w  ośmioletnią  Szkołę
Podstawową  im.  Franciszka  Karpińskiego  w  Zabłudowie  wchodzącą  w  skład
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Zespołu  Szkolno  -  Przedszkolnego  w  Zabłudowie,  została  przez  Radę  podjęta  
w wyniku głosowania: 14 głosów „za”.

Ad 12
Projekt  uchwały  w  sprawie  ustalenia  zasad  wypłacania  i  wysokości  diet

przewodniczącym  organów  wykonawczych  jednostek  pomocniczych  przedstawiła
inspektor  Joanna  Jakoniuk.  Referująca  poinformowała,  iz  projekt  uchwały  powstał  
w odpowiedzi na wniosek sołtysów, którzy wnioskowali o ustalenie diety miesięcznej  
w wysokości 13% najniższego wynagrodzenia brutto (260 zł).

Radny  Paweł  Dobiecki  poprosił  przewodniczącego  Rady  o  wyłączenie  
go z obrad w tym punkcie, gdyż jest  sołtysem wsi Kamionka i nie chce podejmować
decyzji we własnej sprawie.

Pozytywną opinię do projektu uchwały wydaała Komisja Planowania i Finansów,
akceptując  propozycje  burmistrza  w  sprawie  ustalenia  stawki  diety  w wysokości  7%
najniższego  wynagrodzenia  brutto  (140  zł/m-c)  bez  względu  na  obecność  sołtysa  na
sesji.

W trakcie  dyskusji   głos zabrał   sołtys wsi Krynickie – Mirosław Zakrzewski,
który uzasadnił wniosek sołtysów stwierdzeniem, że przy diecie płaconej za posiedzenie
sołtysi mieli połowę diety radnych. Gdy radni ustalili sobie  wysokość diety miesięcznej
w  wysokości  25%  najniższego  wynagrodzenia  brutto,  to  sołtysi  uznali,  że  powinni
otrzymywać dietę  o połowę niższą od radnych.

Pani Joanna Jakoniuk wyjaśniła, że radni  oprócz sesji obradują także na bardzo
licznych  komisjach,  których  są  członkami.  Ponadto  dieta  radnych  nie  została
podwyższona w 2017 roku,  a zmieniono jedynie sposób jej wypłacania na miesięczny 
z potrąceniem 20% za nieobecność na sesji  lub komisji.  Kalkulując  wysokość stawki
średnie wydatki na diety radnych osiągnięte w ciągu roku 2015 i 2016 podzielono na 12
miesięcy, a następnie na 14 radnych.

Radny  Mirosław  Galicki  zapytał,  czy  rozpatrywana  uchwała  zmieni  zasady
wypłacania zwrotu kosztów podróży sołtysom?

Pani Joanna Jakoniuk poinformowała, że zwrot  kosztów  podróży pozostaje na
niezmienionych zasadach.

Rada uchwałę nr XXIX/265/2017 podjęła w wyniku głosowania 13 głosów “za”.

Ad 13
Skarbnik  gminy przedstawiła  projekt  uchwały  w sprawie  w sprawie  obniżenia

ceny skupu żyta za okres jedenastu kwartałów poprzedzających kwartał poprzedzający
rok  podatkowy,  przyjętej  do  wymiaru  podatku  rolnego  na  2018 rok.  Referująca
wyjaśniła, iż  w projekcie uchwały burmistrz proponuje obniżenie ceny skupu żyta do
celów wymiaru  podatku rolnego ogłoszonej  Komunikatem Prezesa Głównego Urzędu
Statystycznego  z  kwoty  52,49  zł  za  1  dt  do  kwoty  50,00  zł  za  1  dt.  Nadmieniła,
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 iż  w  praktyce  obniżenie  tej  stawki  będzie  oznaczało  pozostawienie  stawek  podatku
rolnego na poziomie z roku 2017.

Pozytywną opinię do projektu uchwały wydała Komisja Planowania I Finansów.
Rada uchwałę nr XXIX/266/2017 podjęła w wyniku głosowania 13 głosów “za”.

Skarbnik  gminy  przedstawiła  informację  na  temat  pozostałych  stawek
podatkowych, które nie ulegną zmianie w 2018 roku.

Ad 14
Rada w wyniku głosowania 14 głosów “za” podjęła uchwałę nr XXIX/267/2017

w sprawie zmiany uchwały w sprawie ustalenia stawek opłaty targowej, zasad poboru,
terminów płatności oraz określenia inkasentów i wynagrodzenia za inkaso.

Pozytywna opinie do projektu uchwały wydała Komisja Planowania i Finansów.

Ad 15
Projekt  uchwały  w  sprawie  zmian  w  budżecie  gminy  Zabłudów  na  2017  rok

przedstawiła Skarbnik Gminy.
Pozytywną opinię do projektu uchwały wydała Komisja Planowania i Finansów.
W trakcie dyskusji głos zabrał radny Paweł Dobiecki, który oznajmił, że poprzez

działania  burmistrza  gmina  traci  kolejne  środki.  Wyraził  przekonanie,  że   za
niezrealizowane przez  burmistrza  środki  można by  było  zrealizować inne  istotne  dla
mieszkańców inwestycje jak np. wodociągi. Można było także – z pomocą kredytów –
wykonać drogę Ostrówki – Dawidowicze, na którą zarezerwowano w budżecie znaczne
wydatki.

Radna  Teresa  Teofilewicz  zapytała  o  to,  czy  zostały  przekazane  środki   na
wsparcie finansowe budowy drogi powiatowej Zagruszany – Pasynki? Czy jest szansa,
że  droga  ta  będzie  realizowana w przyszłym roku? Ponadto  zapytała  o  powierzchnię
działki wykupionej przez gminę w Zabłudowie.

Burmistrz  wyjaśnił,  że  przebudowa  drogi  Zagruszany  –  Pasynki  została
wstrzymana w związku z protestem złożonym przez jedno ze stowarzyszeń. Zabiegamy
o to, aby inwestycja ta znalazła się w budżecie powiatu na 2018 rok. W odpowiedzi na
drugie  pytanie  burmistrz  poinformował,  że  działa  leży  przy  ul.  Zamiejskiej  i  została
zakupiona w celu urządzenia targowiska. Ponadto burmistrz wypowiedział się w kwestii
zarzutów  kierowanych  pod  jego  adresem  przez  Pawła  Dobieckiego.  Poinformował
mianowicie,  że  gmina  uzyskała  dofinansowanie  na  realizację  inwestycji  z  zakresu
budowy wodociągów, modernizacji  hydroforni i oczyszczalni ścieków. Przyznał,  że w
tym zakresie  potrzeb  jest  bez  liku  i  w pierwszej  kolejności  realizowane  są  te,  które
mogą  być  dofinansowane.  Wyjaśnił  ponadto,  że  rozważa  dofinansowanie  z  budżetu
gminy budowy przydomowych oczyszczalni ścieków. Dodał, że nie wszystkie pomysły,
które znalazły się w budżecie bieżącego roku są jego autorstwa, a uchwała budżetowa
jest wynikiem pewnego konsensusu. Dodatkowo liczne zmiany wprowadzane w trakcie
roku  uniemożliwiają  ich  realizację  do  końca  w  danych  okresie  rozliczeniowym.
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Kończąc  burmistrz  zwrócił  uwagę  na  fakt,  że  od  2018  roku  przy  rozpatrywaniu
projektów finansowanych ze środków UE , nie będzie brany pod uwagę dochód gmin
uzyskany z podatków za drogi gminne, co pozytywnie wpłynie na możliwość uzyskania
dofinansowania przez gminę Zabłudów.

Radny  Mariusz  Turczewski  zapytał  o  powody  niedoszacowania  wydatków
oświacie.
Skarbnik gminy poinformowała, że wynika to głównie ze zmian organizacyjnych, które
za sobą pociągnęła zmiana ustawa o systemie oświaty. Ponadto Szkole w Zabłudowie
uruchomiono  dwie  dodatkowe  klasy:  sportowa  i  integracyjną.  Na  wzrost  wydatków
wpłynął także obowiązek przedszkolny dla trzylatków.

Radny Paweł Dobiecki złożył wnioski:
1. Środki  z  zadania  nr  14  „Wykonanie  dokumentacji  projektowo  –  kosztorysowej

budowy  drogi  Protasy  –  Kamionka”  przesunąć  na   nowe  zadanie   pn.  „Projekt
oświetlenia  Kamionka –  Kol.  Kamionka”.  Radny  wyraził  przekonanie,  że  projekt
drogi  z  całą  pewnością  nie  zostanie  ukończony  w  2017  roku,  a  wykonanie
dokumentacji  na  oświetlenie  pozwoliłby  na  kontynuacje  w  przyszłym  roku
rozbudowy oświetlenia w m. Kamionka i Kamionka Kolonia.

2. Środki z zadań: nr 29 „Modernizacja oczyszczalni ścieków w Zabłudowie” i poz. 31
„Projekt rewitalizacji parku w Zabłudowie” w wysokości 505064 zł przeznaczyć na
zadanie „ Budowa sieci wodociągowej Zajezierce – Bobrowa”.  Radny stwierdził, że
oczyszczalnia  w  Zabłudowie  jest  w  dobrym  stanie  i  nie  wymaga  modernizacji.
Ponadto  burmistrz  nie  przedstawił  ekspertyz  dotyczących  stanu  technicznego
oczyszczalni.  Odnośnie  projektu  rewitalizacji  parku  radny  wyraził  opinię,  iż  w
trakcie  konsultacji  mieszkańcy  nie  wskazywali  na  potrzebę  rewitalizacji  parku.
Dodał,  że  zarówno rewitalizacja jak i  budowa domu kultury nie  inwestycjami na
miarę  gminy  Zabłudów  w  sytuacji  gdy  wiele  gospodarstw  ma  problemy  z
zaopatrzeniem w wodę.

3. Środki z zadania: nr . 31 „Projekt rewitalizacji parku w Zabłudowie” przeznaczyć na
zadanie „ Wykonanie projektu drogi Bobrowa – DK nr 65 w standardzie emulsji”.

Radny Adam Regucki apelował o wykonanie naprawy nawierzchni drogi  Folwarki
Małe – Żednia.

Radna Teresa Teofilewicz pytała  o możliwość naprawienia drogi  Folwarki  Małe –
Żednia ze środków na bieżące utrzymanie dróg.

Burmistrz  zwrócił  uwagę  na  fakt,  że  okres  jesienno  –  zimowy,  gdy  grunt  jest
rozmoczony  nie jest  dobrym czasem na remonty nawierzchni  dróg.  Odnosząc się  do
wniosków  zgłoszonych  przez  radnego  Pawła  Dobieckiego  burmistrz  stwierdził,  że
proponowane, nowe zadania nie mają szansy na realizację  w ciągu jednego miesiąca,
który  pozostał  do  końca  roku.  Burmistrz  wyjaśnił,  że  zamierza  przygotować
dokumentacje  projektowe  na  rewitalizację  parku  oraz  budowę  domu  kultury  w  celu
możliwości  dofinansowania  realizacji  tych  zadań,  że  środków  UE.  Dodał,  że  bez
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przygotowanej  dokumentacji  gmina  nie  będzie  miała  szansy  na  złożenie  wniosku  na
dofinansowanie.

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie wnioski złożone przez radnego Pawła
Dobieckiego:

 Wniosek nr 1 został przez Radę odrzucony w wyniku głosowania: 2 głosy „za”, 

6 głosów „przeciw”, 6 głosów „wstrzymujących”;

 Wniosek nr 2 został przez Radę odrzucony w wyniku głosowania: 2 głosy „za”,

11 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących”;

 Wniosek nr 3 został przez Radę odrzucony w wyniku głosowania: 1 głos „za”,  

9 głosów „przeciw”, 3 głosy „wstrzymujące”.
Uchwała nr XXIX/268/2017  w sprawie zmian w budżecie gminy Zabłudów na 2017

rok została podjęta w wyniku głosowania: 12 głosów „za”, 1 głos „wstrzymujący”.

Ad 16
Projekt  uchwały  w  sprawie  zmiany  wieloletniej  prognozy  finansowej  Gminy

Zabłudów przedstawiła Skarbnik Gminy.
Pozytywną opinię do projektu uchwały wydała Komisja Planowania i Finansów.
Rada uchwałe nr XXIX/269/2017 podjęła w wyniku głosowania 11 głosów “za”.

Ad 17
Zastępca  burmistrza  przedstawił  uzasadnienie  projektu  uchwały  w  sprawie

nadania  nazwy  ulicy  na  terenie  miasta  Zabłudowa.  Poinformował,  że  inicjatorem
nadania  nazwy  jest  firma  Samasz,  która  niebawem  otworzy  swoją  siedzibę  
w  Zabłudowie.  Firma  wnioskowała  o  nadanie  nazwy  “ulica  Trawiasta  dla  drogi
prowadzącej do fabryki maszyn.

Pozytywną opinię do projektu uchwały wydała Komisja Gospodarcza.
Rada uchwałę nr XXIX/270/2017 podjęła w wyniku głosowania: 13 głosów “za”.

Ad 18
Projekt uchwały dotyczący wyrażenia zgody na zrzeczenie się odszkodowania za

nieruchomości przejęte pod drogę wojewódzką omówiłburmistrz Adam Tomanek.
Pozytywną opinię do projektu uchwały wydała Komisja Gospodarcza.
Rada uchwałę nr XXIX/271/2017 podjęła w wyniku głosowania: 12 głosów “za”,

1 głos “wstrzymujący”.

Ad 19
Projekt uchwały wyrażenia zgody na przedłużenie umowy dzierżawy przedstawił

zastępca burmistrza  - Wiesław Dąbrowski.
Pozytywną opinię do projektów wydała Komisja Gospodarcza.
Rada podjęła uchwałę nr XXIX/272/2017  w wyniku głosowania 13 głosów “za”.

Ad 20
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Sekretarz Gminy Monika Hankowska przedstawiła radzie informacje o realizacji
przez Gmine Zabłudów zadań oświatowych.

Informacja stanowi załącznik do protokołu.

Ad 21
Rada  wysłychała  informacji  na  temat  analizy  oświadczeń majątkowych za  rok

2016 złożonych na ręce Burmistrza Zabłudowa oraz Przewodniczącego rady Miejskiej
w Zabłudowie.

Informacja stanowi załacznik do protokołu.

Interpelacje i zapytania radnych
Przewodniczący  Rady  poinformował,  że  w  okresie  miedzysesyjnym  do  biura

Rady nie wpłynęły interpelacje I poprosił o kierowanie ustnych zapytan do burmistrza .

Radny Piotr Charyło zwrócił uwagę na rozwijający się grzyb w sali MOAKU.
Burmistrz  poinformował,  że  rozważana  jest  możliwość  innego  odprowadzenia

wód opadowych z budynku Urzędu i MOAK –u.
Radny  Mariusz  Turczewski  zapytał  o  to,  dlaczego  nie  został  przygotowany

projekt uchwały dotyczący zmiany kategorii drogi  kolonia Dobrzyniówka – Zabłudów
na drogę publiczną. Prosił także o inne oznakowanie granic miasta Zabudowa od strony
Dobrzyniówki. Ponadto zadał  pytanie o możliwość zakupu maszyn do obsługi  zlewni
ścieków oraz  maszyn  do  równania  dróg.  Radny  wyraził  przekonanie,  że  rozwiązanie
takie będzie korzystniejsze dla gminy i jej mieszkańców.

W  nawiązaniu  do  wypowiedzi  radnego  Mariusza  Turczewskiego  burmistrz
poinformował,  że  postara  się  przygotować  taki  projekt  uchwały  na  kolejną  sesję.  
W kwestii  bieżącego  utrzymania  dróg wypowiedział  się  pan  Lech Krzymiński,  który
stwierdził,  że  nawet  trzykrotnie  wyższa  kwota  na  bieżące  utrzymanie  dróg   nie
rozwiązałaby problemów z przejezdnością na drogach gminnych.

Radna Teresa Teofilewicz prosiła o wystąpienie z pisemną prośba do Powiatu  
w sprawie kontynuacji remontu drogi Zagruszany – Pasynki.

Radny Adam Regucki wnioskował o udostępnienie wykazu dotyczącego godzin
działania latarni ulicznych.

Burmistrz poinformował, że przedstawiał kiedyś już taka informację wykaz taki
posiada  Referat  Gospodarki  Komunalnej.  Nadmienił,  iż  czas  działania  oświetlenia
zależy od tego jaka kategoria drogi znajduje się w danej miejscowości oraz od rodzaju
lamp w zależności od tego, czy są to lampy sodowe, czy LED –owe. Trwają prace nad
centralizacja  systemu  uruchamiania  oświetlenia.  Obecnie  czas  zapalania  się  światła
zależy od rozwiązania przyjętego w danej miejscowości

Radny  Mariusz  Turczewski  zapytał  o  to,  czy  operator  sieci  komórkowej  P4
złożył  nowy  wniosek  na  lokalizację  nadajnika?  Jak  postępują  prace  w  związku  
z budową światłowodu na terenie gminy?

Burmistrz odpowiedział, iż P4 nie złożyła nowego wniosku w sprawie lokalizacji
inwestycji  celu  publicznego.  Budowa sieci  telekomunikacyjnej  i  internetowej nie jest
zadaniem własnym gminy i gmina się tym  nie zajmuje. Wiadomo jednak, iż wskazana
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przesąd  Marszałkowski  firma  KOBA  planuje  na  przyszły  rok  realizację  inwestycji
związanej z dostępem do sieci internetowej.

Radny  Paweł  Dobiecki  wnioskował  o  umieszczenie  w  porządku  obrad  sesji
punktu pn. „Zapytania i wolne wnioski sołtysów” tuż po sprawozdaniu burmistrza, gdyż
wielu  sołtysów  chciałoby  zadać  pytania  dotyczące  działalności  w  okresie
międzysesyjnym,  a  w  obecnej  sytuacji  mogą  to  zrobić  dopiero  w  końcowym  etapie
sesji. Prosił o dodanie na stałe takiego punktu do porządku obrad.

Radna  Teresa  Teofilewicz  nawiązując  do  wypowiedzi  przedmówcy
zaproponowała,  aby  po  przedstawieniu  przez  burmistrza  sprawozdania  możliwe  było
kierowanie do niego zapytań także przez sołtysów.

Burmistrz zapewnił, że stara się być dostępny dla sołtysów jeżeli nie osobiście to
telefonicznie.

Wolne wnioski
Radny Paweł Dobiecki wnioskował o naprawę niedrożnego przepustu  na drodze

Kamionka  –  Borowiki  (dz.  Nr  347).  Woda  z  drogi  płynie  na  grunty  rolników
uszkadzając ich uprawy.

Radny  Wiesław  Czajkowski  podziękował   burmistrzowi  za  umieszczenie  
w budżecie gminy Zabłudów na 2018 rok inwestycji polegającej na przebudowie drogi
Białostoczek – Halickie. 

Radny Mariusz Turczewski apelował

Zamknięcie obrad
W związku z wyczerpaniem porządku obrad przewodniczący Rady dokonał ich

zamknięcia  cytując  formułę  „Zamykam  obrady  XXIX  sesji  Rady  Miejskiej  
w Zabłudowie VII kadencji samorządu”

Projekty  uchwał  wraz  uzasadnieniem  oraz  podjęte  uchwały  zostały  włączone  
do  akt  sprawy  związanych  z  przebiegiem  i  organizacją  XXIX  sesji  Rady  Miejskiej  
w Zabłudowie.

Protokolant: Joanna Jakoniuk
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